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Руслан СИВИЙ: «ПрОЦОС ДЄЦЄНТрПЛІЗПЦІЇ  рОЗПОЧЯВСЯ
і назад дороги немає»
Протягом вівторка-середи Рівненському відо

кремленому підрозділі установи «Центр розвитку 
місцевого самоврядування» відбулися семінарські 
заняття із журналістами районних ЗМІ. Тема заняття 
-  децентралізація, реформи, що нині в усіх на слу
ху. Мета -  люди часто не розуміють, що нині відбу
вається і завдання ЗМІ пояснити у якому світі ми 
зараз живемо.

Перед присутніми вис
тупив керівник Центру Рус
лан Сивий.

-  Процес децентралі
зації розпочався і назад 
дороги немає, -  сказав 
він. -  Хоч процес об’єд
нання поки що добро
вільний, у нашій області 
досі не створено жодної 
ОТГ у Володимирецькому, 
Корецькому, Здолбунівсь- 
кому, Острозькому та Ро- 
китнівському районах. 
Тим, хто довго «розка
чується» треба пам’ятати, 
що добровільність скоро

замінить примусовість.
Руслан Сивий наголосив, 

що треба вчити спеціалістів, 
які будуть писати грантові 
проекти європейського 
рівня:

-  Ми не Польща, яку 
Євросоюз закидав коштами. 
Нам самим треба вчитися 
заробляти кошти.

Про реформування у га
лузі медицини розповів за
ступник начальника управ
ління охорони здоров’я обл
держадміністрації Володи
мир Височанський. Відпові
даючи на запитання учас

ників семінару, він перекон
ливо доводив, що у рамках 
реформи не відбудеться 
жодного скорочення медич
них працівників, а з метою 
автономізації відбудеться 
реорганізація медичних за
кладів у комунальні неко- 
мерційні п ідприємства. 
Зменшено буде лише об
слуговуючий персонал,який 
завжди можна буде найня
ти за потреби за цивільно- 
правовим договором.

-  Нині держава фінансує 
не лікування пацієнта, а ут

римання ліжко-місця. Нині 
80% коштів йде на виплату 
заробітної плати медикам та 
комунальні послуги, -  наго
лосив він. -  3 моменту вве
дення реформи у дію видат
ки на медицину будуть у 
кілька разів меншими. Ко
ристь реформи ми побачи
мо через 5-6 років, коли ста
тистика покаже ріст серед
нього віку людей в' Україні.

Перед учасниками семіна
ру також виступив голова 
Крупецької ОТГ Віталій 
Мошкун. Він розповів про

здобутки і проблеми, із яки
ми громада зіштовхнулася 
протягом першого року. А 
це -  відсутність підготовле
ної проектно-кошторисної 
документації на будівницт
во і ремонти об'єктів со
ціальної сфери. Значна ча
стина іноземних і вітчизня
них грантодавців відверто 
не хоче співпрацювати із ма
лими громадами, де прожи
ває менше 10 тисяч'грома
дян. На сьогодні на території 
Крупецької ОТГ проживає 
близько 6400 мешканців. 
Тож нині громада позитив
но відгукується на бажання 
приєднатися до неї з боку 
Хотинської, Теслугівської та 
Рідківської сільських рад. З 
метою економії коштів на 
заробітну плату Крупець 
розвиває співпрацю із Ради- 
вилівською ОТГ у напрямку 
спільного утримання Школи 
мистецтв і спортивної шко
ли, задумано під спільне 
керівництво перевести

Центр первинної медико- 
санітарної допомоги.

Проблемою для ОТГ є 
відсутність на її території 
сімейних лікарів. Радує те, 
що мешканці громади ак
тивно включилися у розви
ток ОТГ -  з власної ініціа
тиви спільними зусиллями 
вони обладнали волей-, 
больний майданчик на 
місці стихійного сміттєзва
лища у Крупці. Якщо гро
мада нині знаходиться на 
другому місці за кількістю 
доходів на одного мешкан
ця, то є всі передумови за 
підсумками року вийти на 
перше місце у області.

-  Ми єдина у області 
громада, котра має ревер- 
сну дотацію, -  сказав Ві
талій Мошкун. -  50 відсот
ків коштів повертається у 
державний бюджет.

Фахівці розповідали про 
пошук нових можливостей 
для громад через написан
ня грантових проектів і 
ділилися досвідом.
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